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ACTA DEL CONSELL DE GOVERN 
 
 
Dia: 26 de maig de 2009 
Hora d’inici: 9 h 
Lloc: sala de juntes del Rectorat 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
MEMBRES NATS 
Dr. Dídac Ramírez Sarrió, rector 
Dr. Jordi García Viña, secretari general  
Sr. Jordi Damià López, gerent 
 
MEMBRES DESIGNATS PEL RECTOR 
Dr. Joan Elias García, vicerector de Professorat i adjunt al rector 
Dra. M. Teresa Anguera Argilaga, vicerectora de Política Científica 
Dra. Amelia Díaz Álvarez, vicerectora de Docència i Convergència Europea 
Dr. Jordi Alberch Vié, vicerector de Recerca 
Dr. Rafael C. Martínez Martínez, vicerector d’Administració 
Dr. Gonzalo Bernardos Domínguez, comissionat per a Recursos Econòmics 
Dr. Jordi Domingo Feliubadaló, comissionat per al campus de Bellvitge 
Dr. Enric I. Canela Campos 
Dr. Xavier Testar Ymbert 
Sra. Josefina Cairol Gay 
Sr. Domingo Berbel Granero 
 
DEGANS I DIRECTORS DE CENTRE 
Dr. Salvador García Fortes, degà de Belles Arts 
Dr. Cristóbal Urbano Salido, degà de Biblioteconomia i Documentació 
Dr. Joaquín Gutiérrez Fruitós, degà de Biologia 
Dra. Elisenda Paluzie Hernández, degana d’Economia i Empresa 
Dr. Carles Codina Mahrer, vicedegà acadèmic, substitueix el Dr. Antoni Díez Noguera, 
degà de Farmàcia  
Dr. Adolfo Sotelo Vázquez, degà de Filologia 
Dr. Alberto Batalla Flores, degà de Formació del Professorat 



Dra. Silvia Sánchez González, degana d’Odontologia 
Dr. Pere Lluís Cabot Julià, degà de Química 
Dr. Enoch Albertí Rovira, degà de Dret 
Dr. Agustín González Gallego, degà de Filosofia 
Dr. Joan Àngel Padró Cárdenas, degà de Física 
Dra. M. Ángeles del Rincón Martínez, degana de Geografia i Història 
Dr. Miquel Àngel Cuevas Diarte, degà de Geologia 
Dra. María Carmen Cascante Canut, degana de Matemàtiques 
Dr. Francesc Cardellach López, degà de Medicina 
Dr. Joan Mateo Andrés, degà de Pedagogia 
Dr. Manel Viader Junyent, degà de Psicologia 
Sra. Rosalia Pedreny Oriol, directora de l’Escola Universitària d’Infermeria 
 
DIRECTORS DE DEPARTAMENTS I D’INSTITUTS UNIVERSITARIS DE 
RECERCA 
Dr. Norbert Bilbeny Garcia, director del Departament de Filosofia Teorètica i Pràctica 
Dr. Pere Amorós Martí, director del Departament de Mètodes d’Investigació i 
Diagnòstic en Educació 
Dr. Ernest Fontich Julià, director del Departament de Matemàtica Aplicada i Anàlisi 
Dr. Miquel Viñas Ciordia, director del Departament de Patologia i Terapèutica 
Experimental 
 
MEMBRES ELEGITS PEL CLAUSTRE 
PDI 
Dr. Sebastià Bonet Espriu 
Dr. Néstor Luis Hladun Simón 
Dra. M. Luisa Pérez García 
Dra. Núria Rajadell Puiggròs 
Dra. M. Cristina Sanz López 
Dr. Jordi Suriñach Caralt 
Dr. Max Turull Rubinat 
Sra. Misericordia García Hernández 
Dr. Jorge Lloberas Cavero 
Estudiants 
Sr. José M. Escartín Esteban 
Sr. Albert Fajula Cara 
PAS 
Sr. V. Evelio Lantigua Guerra 
Sr. César Marín Madrazo  
 
MEMBRES DEL CONSELL SOCIAL 
Sr. Joan Corominas Guerín 
 
CONVIDATS 
Dra. Lourdes Cirlot Valenzuela, vicerectora d’Arts, Cultura i Patrimoni 
Dr. Pere Quetglas Nicolau, vicerector d’Informació i Comunicació 
Dr. Àlex Aguilar Vila, vicerector d’Innovació i Transferència del Coneixement 
Dr. Manuel Viladevall Solé, comissionat per a Sostenibilitat 
Dr. Antoni Sans Martín, director de l’ICE 
Sr. David Ceballos Hornero, cap del Gabinet del Rectorat 



Sr. Víctor Climent Sanjuán, president de la Junta de PDI 
Sra. Lídia Puigvert Mallart, presidenta del Comitè d’Empresa del PDI laboral 
Sr. Maurici Romero Mulero, Oficina de Control Intern, Riscos i Responsabilitat 
Patrimonial 
Sra. M. Teresa García Giral, directora de l’Àrea de Finances 
Han excusat la seva assistència: 
Dra. Gemma Fonrodona Baldajos, vicerectora d’Estudiants i Política Lingüística 
Dr. Àlex Aguilar Vila, vicerector d’Innovació i Transferència del Coneixement 
 
 
ORDRE DEL DIA  
1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior  
2. Informe del rector 
Àrea econòmica: 
3. Liquidació del pressupost de 2008  
Àrea acadèmica: 
4. Aprovació, si escau, dels plans d’estudis d’ensenyaments de grau   
5. Aprovació, si escau, de les taules de reconeixement de crèdits de les actuals 

titulacions de llicenciat, d’enginyer, de diplomat i d’enginyer tècnic en les 
titulacions de grau  

6. Aprovació, si escau, dels itineraris d’extinció proposats per les titulacions de 
llicenciat, d’enginyer, de diplomat i d’enginyer tècnic 

7. Aprovació, si escau, de les directrius per a l’organització academicodocent dels 
graus i màsters universitaris per al curs 2009-2010   

8. Aprovació, si escau, dels criteris d’accés a les titulacions de grau   
9. Aprovació, si escau, del Reglament de beques de col·laboració  
Àrea de recerca: 
10.  Nomenaments de membres de la Comissió de Política Científica 
Agència de Postgrau: 
11.  Aprovació, si escau, de la modificació del Reglament de l’Agència de Postgrau 
12.  Aprovació, si escau, de la participació de la UB en la creació de la Xarxa 

Universitària d’Estudis de Postgrau i Educació Permanent (RUEPEP). Estatuts 
Àrea de professorat: 
13. Aprovació, si escau, de la modificació parcial del Pla de dedicació del professorat 

(PDP)  
14.  Aprovació, si escau, de la modificació de l’acord d’assignació de punts per mèrits 

de gestió  
Altres: 
15.  Aprovació, si escau, del Reglament de funcionament intern de la Facultat 

d’Economia i Empresa 
16.  Aprovació, si escau, del Reglament de funcionament intern de l’Oficina de Control 

Intern, Riscos i Responsabilitat Social 
17.  Aprovació, si escau, de la proposta de professors emèrits corresponent a l’any 

2007-2008  
18.  Aprovació, si escau, de la proposta de doctors honoris causa  
19.  Assumptes de tràmit 
20.  Torn obert de paraules 
 
 
1r punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  



 
S’aprova l’acta de la sessió de 22 d’abril, sense esmenes.  
 
 
2n punt. INFORME DEL RECTOR 
 
El rector informa dels punts següents: 
 
1. Que recentment, hi ha hagut eleccions en diverses facultats, de manera que s’ha 
produït un canvi de membres en aquest Consell de Govern. Els dóna la benvinguda, 
com també al Sr. Jordi Damià, nomenat nou gerent de la Universitat d’acord amb el 
Consell Social, i en fa un breu perfil. Agraeix a la Sra. Teresa García la tasca que ha dut 
a terme aquests darrers mesos com a gerent en funcions. 
 
2. Que seguidament es porta a aprovació la liquidació del pressupost de 2008, en què es 
pot apreciar que s’aposta de manera decidida per anar cap a l’equilibri pressupostari. 
 
3. Que la darrera setmana s’ha presentat el Pla d’inversions universitàries (PIU) en la 
Conferència de Degans i Directors, i que en el pròxim Consell de Govern es portarà per 
tractar-lo. Manifesta que aquest programa s’ha debatut a fons amb els centres que hi han 
quedat inclosos, i que en tot el procés s’ha seguit el principi de transparència. Afegeix 
que aquest any s’amplia substancialment la partida de reforma i manteniment dels 
edificis existents, i que cal tenir-ho molt present, atès que comporta un canvi de 
concepció en les inversions. 
 
4. De les darreres reunions a les quals ha assistit, entre les quals destaca la presa de 
possessió del Dr. Rubiralta com a secretari general d’Universitats; dels darrers canvis 
ministerials, que comporten que la recerca i les universitats estiguin en ministeris 
diferents, de manera que pot ocasionar problemes a les universitats; del nomenament del 
nou president de la Conferència de Rectors d’Universitats Espanyoles (CRUE); de la 
reunió que tindrà l’endemà amb la consellera de Salut per tractar tots els temes comuns, 
en especial, els concerts hospitalaris i les clíniques; de les reunions de la Taula Nacional 
per a la Universitat Pública, sota la presidència de la comissionada d’Universitats, i dels 
avenços que s’han assolit, i, finalment, de les reunions amb l’Ajuntament i amb la 
Diputació de Barcelona per tractar qüestions d’interès mutu.  
 
5. Que des del Departament corresponent hi ha la voluntat de modificar la Llei 
d’Universitats de Catalunya (LUC)/ abans que s’acabi la legislatura actual.  
 
6. Que l’endemà se signa, amb l’Ajuntament de Barcelona, l’escriptura referida al dret 
de superfície de les facultats de Filosofia i Geografia i Història; que les obres de la 
residència que s’està construint al Servei d’Esports van a bon ritme, i que, de moment, 
no es tancarà el Col·legi Major Ramon Llull.  
 
7. Que des dels serveis corresponents de la Universitat s’han adoptat les mesures 
preventives necessàries respecte a la grip A i es felicita per l’actuació de l’OSMA. 
 
8. Finalment, avança la presentació dels punts de l’ordre del dia i n’esmenta els trets 
principals. 
 



La Dra. Silvia Sánchez agraeix a l’equip rectoral la tasca duta a terme en relació amb la 
Clínica Odontològica.  
 
El Dr. Jordi Domingo diu que aquest pot ser el moment adient per replantejar tot el 
funcionament de la Clínica Odontològica i traslladar la ubicació a altres espais, atès que 
els actuals estan en molt mal estat. 
La Dra. Carme Cascante, degana de la Facultat de Matemàtiques, llegeix un document 
que fa referència a les dificultats per construir la nova Facultat, que s’adjunta a aquesta 
acta com a annex I. 
 
El rector li respon dient que, per raons tècniques, actualment no és possible construir la 
nova Facultat de Matemàtiques i que, per tant, no s’ha inclòs en el PIU 2009-2013, i ha 
assenyalat que en el pròxim Consell de Govern, quan es tracti el PIU, podrà explicar a 
bastament la situació. 
 
3r punt. LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST 2008  
 
El Dr. Gonzalo Bernardos presenta el punt de l’ordre del dia assenyalant que el dèficit 
liquidat és substancialment inferior al previst inicialment, de manera que es pot estar 
raonablement satisfet pels resultats d’aquesta liquidació, atès que aquest dèficit s’ha 
reduït en un 52 % respecte al que es preveia. Això no és fruit d’una conjuntura, per la 
qual cosa l’equip rectoral espera que en la pròxima liquidació el dèficit encara sigui 
inferior i que, en acabar el mandat, s’hagi pogut eixugar totalment. 
 
A continuació, indica que, tot i el dèficit, no hi ha hagut problemes de tresoreria durant 
la major part de l’any, ja que s’està aconseguint cobrar deutes pendents i, en concret 
aquests darrers mesos, deutes per import de 2,9 milions d’euros que fan que, alhora, el 
dèficit acumulat no augmenti tant.  
 
Les previsions de dèficit per a l’exercici 2009 se situen al voltant d’uns 15 milions 
d’euros. Aquestes previsions són molt conservadores, de manera que, si es complissin 
les expectatives, el dèficit real podria ser molt inferior a aquests 15 milions previstos 
inicialment. Això marca, doncs, una tendència a anar disminuint els dèficits anuals, que 
ja va començar l’exercici anterior.  
 
El dèficit final resultant de la liquidació és gairebé 5 milions inferior a les previsions 
inicials per dues raons, d’una banda, pels ingressos més elevats i, de l’altra per una 
despesa inferior, de 3,1 milions d’euros, producte de la bona habilitat financera que ha 
exercit l’equip econòmic de la Universitat, encapçalat per la Sra. Teresa García. 
Aclareix que això no suposa que la contenció de la despesa hagi estat la desitjable, i en 
posa alguns exemples. Per tant, del que es tracta és de posar en marxa un seguit de 
mesures que permetin, sense que ningú en surti perjudicat, de contenir, de manera 
substancial, la despesa corrent, especialment. 
 
Tot seguit, pren la paraula la Sra. Teresa García, i informa que la liquidació del 
pressupost, com ja ha dit el Dr. Gonzalo Bernardos, ha produït un resultat de dèficit 
molt inferior del que es preveia, com a resultat d’uns ingressos superiors, i que no es 
coneixia si finalment es percebrien, ja que eren cobraments de morosos i de romanents 
que finalment no s’han utilitzat, i per tant, són una despesa menor. Ara bé, és cert que 
no hi ha hagut greus problemes de tresoreria fins a la meitat de l’any per un seguit de 



motius que permeten a la Universitat d’ingressar uns diners que no s’han de pagar fins 
que hagi transcorregut un temps. Manifesta que el que resulta més preocupant és el 
dèficit acumulat, que s’eleva a més de 82 milions d’euros. 
  
A continuació, fa una exposició comparativa de les previsions del pressupost 2008, de la 
seva liquidació i de la liquidació real final que n’ha resultat. Respecte als ingressos 
pressupostats, hi ha hagut un augment per serveis i, en especial, pels Serveis 
Cientificotècnics; també hi ha hagut un increment com a conseqüència d’un ingrés més 
elevat per l’IVA, de resultes, especialment, de les operacions dutes a terme en relació 
amb el Col·legi Major Sant Jordi, però aquest darrer cas només és per a aquesta 
liquidació de l’exercici 2008. També hi ha hagut uns ingressos més elevats en la partida 
de les beques, que aquest any 2008 s’han cobrat de dos cursos acadèmics; per tant, això 
també només passarà aquest any. Els preus cobrats per màsters oficials també han fet 
augmentar la partida d’ingressos més del que s’esperava. En subvencions a projectes de 
recerca, cobrament de lloguers i ingressos financers també hi ha hagut un increment 
superior.  
 
Respecte a la partida de despeses, tot i les mesures de contenció, hi ha hagut més 
despeses corrents de les esperades. Una bona part d’aquestes ha estat deguda a la 
despesa en electricitat. Una altra partida ha estat la despesa financera destinada a la 
Fundació Josep Finestres i d’altres de menor quantia, que explicita. 
 
El Dr. Jordi Domingo agraeix la claredat de l’exposició feta pel Dr. Gonzalo Bernardos 
i per la Sra. Teresa García. A més, insisteix que l’estalvi energètic ha d’augmentar 
notablement, atès que actualment s’està malbaratant, en termes generals, i demana una 
acció sistemàtica des del Rectorat en aquest sentit. 
 
El Dr. Enric Canela pregunta si els passius financers són a càrrec de la Universitat o els 
abona la Generalitat i altres institucions.  
 
La Sra. Teresa García respon dient que encara està pendent de la resposta que la 
Generalitat ha de donar respecte de si assumeix la part més important d’aquests passius 
financers o no i, més concretament, les ajudes al Parc Científic. Per tant, la resposta, en 
aquest moment, no pot anar més enllà del que s’ha dit. Ara bé, d’una part d’aquesta 
partida de despeses, sí que se n’ha de fer càrrec totalment la Universitat. 
 
El Sr. Joan Corominas, en nom del Consell Social, expressa la satisfacció per la 
reducció del dèficit, tot i que afegeix que ja s’està produint durant aquests darrers tres 
anys. També agraeix la tasca de la Sra. Teresa García, que ha tingut molta 
responsabilitat en la reducció d’aquest dèficit. Espera que amb vista a l’exercici 2010 es 
pugui assegurar una liquidació equilibrada. Alhora, aprofita per donar la benvinguda al 
nou gerent. 
 
El Dr. Manel Viladevall informa que, en relació amb l’eficiència i amb la reducció de la 
despesa energètica, ja s’han tingut contactes amb l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA), 
i que entre octubre i novembre es durà a terme una auditoria energètica. També s’han 
establert contactes amb les empreses subministradores perquè facin la mateixa tasca, de 
manera que es puguin posar en pràctica les recomanacions d’aquestes auditories.  
 



El Dr. Joaquín Gutiérrez manifesta la seva satisfacció perquè en serveis com ara els 
Serveis Cientificotècnics, els overheads de recerca i altres partides han estat molt 
positius aquest darrer any, cosa que altres anys havia estat un problema en els dèficits 
dels pressupostos.  
 
El Sr. Albert Fajula manifesta l’habilitat financera i verbal que ha tingut la Universitat 
durant 23 anys per negar el trasllat a una Facultat. 
 
El rector agraeix al responsable actual i als immediatament anteriors l’excel·lent tasca 
duta a terme, que ha permès d’arribar a la situació actual, que, tot i que no és bona, ha 
millorat respecte a anys anteriors. Afegeix, però, que la situació és delicada perquè el 
deute històric és molt important, i això és el que preocupa, malgrat que la situació és 
millor que en altres universitats de l’Estat. No obstant això, cal ser moderadament 
optimista amb vista al futur, perquè tot fa pensar que finalment s’assolirà l’equilibri 
pressupostari, i que això permetrà de negociar amb més arguments i més força davant 
les institucions públiques, cosa que ara no es pot fer. A més, diu que cal enviar un 
missatge a la ciutadania que la Universitat és la primera interessada a tenir una bona 
gestió economicofinancera que li permeti d’exigir un finançament correcte, que ara com 
ara no existeix. Aprofita per manifestar que les relacions amb el Consell Social són 
excel·lents, cosa que no sempre havia estat així.  
 
Pren la paraula el nou gerent, el Sr. Jordi Damià, el qual agraeix la confiança dipositada 
i fa una breu gènesi de la seva trajectòria professional; fonamentalment ha estat fent 
tasques de redefinició de processos productius enllaçats amb la implementació de les 
TIC. A més, exposa els quatres eixos d’actuació, que són prioritaris.  
 
S’aprova, en primera instància, la liquidació del pressupost 2008 i, d’acord amb l’article 
176.7 de l’Estatut de la UB, s’eleva al Consell Social per tal que l’aprovi 
definitivament, segons el document que s’adjunta a aquesta acta com a annex II. 
 
4t punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE PLANS D’ESTUDIS 
D’ENSENYAMENTS DE GRAU 
 
La Dra. Amelia Díaz, vicerectora de Docència i Convergència Europea, fa la 
presentació conjunta dels punts 4, 5 i 6 de l’ordre del dia, atès que estan molt relacionats 
entre si. En primer lloc, diu que, després d’aprovar la majoria de plans d’estudis dels 
nous graus, en quedaven per aprovar vuit, que es troben en moments procedimentals 
diferents: el CACG ha informat favorablement de quatre plans, i els altres quatre se 
sotmetran a aprovació en la pròxima sessió del CACG. Només manquen tres titulacions 
que a hores d’ara tenen alguna dificultat. Per aquest motiu, en aquest moment no es 
porten a la consideració del Consell de Govern. També fa una breu referència respecte a 
les titulacions que no s’implantaran el pròxim curs. 
 
En segon lloc, els punts 5 i 6 fan referència a la tasca imprescindible d’implantar nous 
ensenyaments, com ara les taules de reconeixement dels crèdits de les actuals titulacions 
de llicenciatura i diplomatura i els itineraris d’extinció d’aquests ensenyaments, que, 
òbviament, s’ha de fer progressivament.  
 
Un cop exposats els informes de la Comissió Acadèmica delegada del Consell de 
Govern reunida els dies 6 i 20 de maig de 2009, s’aproven els plans d’estudis 



d’ensenyaments de grau per implantar en el curs 2009-2010 que consten en l’annex III, 
i s’eleven al Consell Social per tal que els aprovi definitivament. 
 
5è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES TAULES DE RECONEIXEMENT 
DE CRÈDITS DE LES ACTUALS TITULACIONS DE LLICENCIAT, 
D’ENGINYER, DE DIPLOMAT I D’ENGINYER TÈCNIC EN LES 
TITULACIONS DE GRAU  
 
Un cop exposat l’informe de la Comissió Acadèmica delegada del Consell de Govern 
reunida el dia 6 de maig de 2009, s’aproven les taules de reconeixement de crèdits de 
les actuals titulacions de llicenciat, d’enginyer, de diplomat i d’enginyer tècnic, en les 
titulacions de grau, que consten en l’annex IV. 
 
6è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ITINERARIS D’EXTINCIÓ 
PROPOSATS PER LES TITULACIONS DE LLICENCIAT, D’ENGINYER, DE 
DIPLOMAT I D’ENGINYER TÈCNIC 
 
Un cop exposat l’informe de la Comissió Acadèmica delegada del Consell de Govern 
reunida el dia 6 de maig de 2009, s’aproven els itineraris d’extinció per a les titulacions 
de llicenciat, d’enginyer, de diplomat i d’enginyer tècnic, en les titulacions de grau, que 
consten a l’annex V. 
 
7è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES DIRECTRIUS PER A 
L’ORGANITZACIÓ ACADEMICODOCENT DELS GRAUS I MÀSTERS 
UNIVERSITARIS PER AL CURS 2009-2010   
 
La Dra. Amelia Díaz agraeix a totes les persones que han intervingut en els treballs que 
han dut a l’aprovació dels anteriors punts de l’ordre del dia, de l’àmbit acadèmic. 
Explica la necessitat que hi havia d’aprovar les directrius academicodocents dels graus i 
màsters oficials per al curs 2009-2010. Quant al disseny del nombre d’alumnes per 
grups, s’han fixat uns màxims i uns mínims, tenint en compte que, com que es 
desconeix com anirà la docència amb els nous graus oficials, aquestes directrius només 
regiran el proper curs. Pel que fa al nombre màxim, s’estableix que, quan s’hi arriba, el 
GRAD desdobla el grup en dos. Això no implica que, en  
determinades ocasions, es podran fer grups més petits si el departament en qüestió té 
prou força docent, o, si convé, més grans. Assenyala que el procés d’elaboració ha estat 
llarg i que s’han establert molts contactes, però que finalment s’ha arribat al consens en 
la Comissió Acadèmica.  
 
Assenyala que un altre canvi important és que es dóna el mateix tractament als graus i 
als màsters oficials pel que fa a la dedicació docent. Finalment, també es preveu l’opció 
de les assignatures dels plans d’estudis que s’aniran extingint, però hi haurà tutories, 
etc. que tindran la consideració de càrrega docent. 
 
El Dr. Miquel Viñas diu que la diversitat entre el mínim i el màxim establert en les 
pràctiques de laboratori crearà tensions molt fortes al seu departament, de manera que si 
ell no pot determinar el nombre d’alumnes per grup de pràctiques, que ara és de vint, es 
pot donar el cas que es qüestioni la seva decisió. Això és inadmissible, perquè es pot 
produir una situació insostenible entre el professorat, per la qual cosa, si això no es 
modifica, manifesta que votarà en contra.  



 
El Dr. Enric Canela expressa una opinió contrària a la intervenció anterior. Indica que 
està prohibit que hi hagi un únic responsable en grups de pràctiques de laboratori de vint 
alumnes o més, per norma legal i pel risc que això pot comportar en determinats casos. 
 
El Dr. Víctor Climent demana un aclariment pel que fa al que ha dit la Dra. Amelia 
Díaz respecte al tractament de la dedicació docent en graus i màsters oficials i al còmput 
com a hores docents en relació amb els efectes multiplicadors que s’inclouen en les 
directrius academicodocents esmentades. També pregunta si s’establirà un límit de 
dedicació per professor en doctorats i màsters, per evitar l’especialització d’alguns 
professors en segons i tercers cicles. 
 
El Dr. Joaquín Gutiérrez fa referència també als laboratoris i a les pràctiques que s’hi 
fan, i assenyala que, d’acord amb el que ha dit el Dr. Enric Canela, manifesta que a la 
seva Facultat, segons en quins laboratoris, el fet que hi hagi més de quinze alumnes ja 
és un risc, per tant, la taula ha de ser tan flexible com es pugui per encabir-hi les 
diferències existents a la Universitat respecte a aquesta qüestió. 
 
La Dra. Ángeles del Rincón fa constància de l’objecció que fa a aquestes directrius, 
però no votarà en contra perquè només són vigents per a aquest pròxim curs. L’objecció 
principal rau en l’elevat nombre d’alumnes que es requereixen per desdoblar grups, ja 
que a la seva Facultat, el fet que hi hagi grups de matí i tarda és un guany que no es vol 
deixar perdre, i que facilita poder compaginar estudi i treball, la qual cosa és un valor 
afegit a la Facultat. Finalment, pregunta si és necessari que hi hagi un model únic per a 
tots els ensenyaments, atesa la seva diversitat. 
 
El Dr. Jordi Domingo diu que hi ha una gran diversitat de tipus de pràctiques en 
laboratoris, i considera que tant el Dr. Miquel Viñas com el Dr. Enric Canela tenen raó. 
El punt important és l’organització o, dit d’una altra manera, qui decideix els marges 
màxim i mínim establerts en les directrius academicodocents, i entén que és el director 
del departament el que ha de tenir el paper predominant. Per tant, demana que 
s’incorpori aquest concepte en aquestes directrius. 
 
El Sr. Albert Fajula pregunta si aquests marges preveuen un únic professor o diversos, 
perquè en pràctiques d’ordinador, per exemple, el nombre màxim d’alumnes és inviable 
per poder fer correctament aquestes pràctiques.  
 
La Dra. Núria Rajadell diu, com a membre de la Comissió Acadèmica, que, abans de 
portar-ho al Consell de Govern, hi ha hagut moltes hores de reunions per arribar a un 
consens, i el que va quedar clar era que cada centre concretaria aquests marges que 
s’estableixen en les directrius academicodocents esmentades. Això és el que és 
important en tot aquest procés.  
 
El Dr. Pere Lluís Cabot diu que està d’acord amb aquest marge que s’estableix en 
pràctiques de laboratori, atès que en el cas de la seva Facultat, i atesa la perillositat que 
en determinats casos es pot presentar, cal un control més intens dels estudiants i, per 
tant, els grups s’han de constituir amb menys alumnes.  
 
La Dra. Amelia Díaz respon a les intervencions dient que cal aplicar el document amb 
certa flexibilitat, ja que si no es fa així no servirà per a res. Tant és així que, 



probablement, en un futur hi haurà, no un model, sinó diversos, segons els tipus 
d’ensenyaments. A més, diu que la voluntat és que cada centre organitzi la seva pròpia 
docència d’acord amb aquests paràmetres.  
 
El Dr. Enric Canela puntualitza, per evitar qualsevol malentès, que un grup de 
pràctiques de laboratori equival a un professor, i pot ser que en un laboratori hi hagi 
diversos professors, segons les dimensions d’aquest.  
 
El Dr. Miquel Àngel Cuevas diu que, amb la diversitat de centres, d’ensenyaments, de 
departaments, etc. que hi ha en aquesta Facultat, és molt difícil fer una normativa, però 
que cal no anar a la particularitat, perquè potser sí que finalment tindrà raó qui diu que 
la Universitat està desorganitzada. 
 
El rector diu que el document que es porta a aprovació ha estat treballat intensament per 
totes les persones que hi tenen quelcom a dir i, per tant, és un document fet a 
consciència.  
  
Un cop fet l’informe de la Comissió Acadèmica delegada del Consell de Govern 
reunida el dia 6 de maig de 2009, s’aproven les directrius per a l’organització 
academicodocent dels graus i màsters universitaris per al curs 2009-2010, segons 
l’annex VI. 
 
8è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS CRITERIS D’ACCÉS A LES 
TITULACIONS DE GRAU   
 
La Dra. Amelia Díaz diu que amb aquest document es tracta d’identificar tots els casos 
que donen lloc a l’accés a les futures titulacions de grau. A més, explicita les diferents 
situacions en què la Universitat es pot trobar el pròxim curs. No obstant això, aquests 
criteris estan condicionats a l’aprovació per la Direcció General d’Universitats.  
 
El Sr. Josep Maria Escartín pregunta si és cert que per a determinats ensenyaments, com 
per exemple, Infermeria, a l’Estat espanyol s’exigiran més anys que en altres estats que 
han subscrit l’EEES. Si és així, no entén quin avantatge poden tenir els estudiants de 
l’Estat espanyol, més aviat al contrari, atès que hauran de fer més anys de carrera. 
 
El Dr. Alberto Batalla demana que es contextualitzin aquests criteris quan s’aprovin 
definitivament, segons els centres i els ensenyaments, per garantir una qualitat mínima 
dels títols que expedeix la Universitat.  
 
El rector demana que el secretari general doni al Sr. Josep Maria Escartín una resposta 
completa després d’aquesta sessió i que es comuniqui a tots els membres del Consell.  
 
Un cop fet l’informe de la Comissió Acadèmica delegada del Consell de Govern 
reunida el dia 6 de maig de 2009, s’aproven els criteris d’accés a les titulacions de grau, 
segons el document que s’adjunta a aquesta acta, com a annex núm. VII. 
 
9è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL REGLAMENT DE BEQUES DE 
COL·LABORACIÓ  
 



La Dra. Amelia Díaz diu que aquest Reglament és fruit de tot un procés de discussió 
entre totes les persones implicades i que, per tant, el text ja ha estat consensuat.  
 
El Sr. Josep Maria Escartín considera que l’alumnat de màsters oficials hauria d’estar 
exclòs d’haver aprovat un mínim de crèdits per poder accedir a una beca de 
col·laboració. També pregunta per què no s’aplica ja aquest Reglament, si l’aprova el 
Consell de Govern, en lloc d’aplicar-lo a partir d’octubre, tal com es pot llegir en el text 
del Reglament. Finalment, afirma que, malgrat que en el text del Reglament es diu el 
contrari, el cert és que les beques de col·laboració normalment no ajuden a adquirir una 
formació pràctica en la matèria de l’ensenyament que cursa l’estudiant becat. Per tant, 
diu que caldria establir un mecanisme que no permetés que això passés. 
 
La Dra. Amelia Díaz diu que lamenta que la vicerectora d’Estudiants no hi sigui 
present, atès que podria respondre molt millor a les preguntes. Afegeix que, respecte a 
la primera, ja es mirarà què ha succeït, si es tracta d’un oblit o no. A més, considera que 
no veu impediments per establir mecanismes que permetin de detectar quan la tasca 
d’una beca no es correspon a la formació de l’estudiant. Finalment, respecte al fet 
d’avançar l’aplicació d’aquest Reglament, tampoc no hi troba cap problema. No obstant 
això, transmetrà totes les observacions a la vicerectora d’Estudiants. 
 
Un cop fet l’informe de la Comissió Acadèmica delegada del Consell de Govern 
reunida el dia 6 de maig de 2009, s’aprova el Reglament de beques de col·laboració, 
segons l’annex VIII.   
 
Finalment, la Dra. Amelia Díaz informa que el grup de treball del Pla de seguiment per 
a la implantació dels nous graus potser es reunirà la segona setmana de juny, atès que 
espera que els representants de tots els col·lectius ja estiguin designats. 
 
10è punt. NOMENAMENTS DE MEMBRES DE LA COMISSIÓ DE POLÍTICA 
CIENTÍFICA 
 
La Dra. Maria Teresa Anguera diu que l’article 106 dels Estatuts de la UB fa esment de 
la composició de la Comissió de Política Científica i de les seves funcions, i destaca que 
són de caràcter consultiu. Tot seguit, proposa la llista de nous membres, amb el 
benentès que ningú no representa cap facultat, malgrat que pertanyen als diferents 
centres de la UB. Aquesta proposta s’ha elaborat en funció de criteris diversos i 
heterogenis. En tots els casos, els degans i deganes són coneixedors de la proposta, i a 
totes les persones proposades se’ls ha demanat un breu currículum. 
 
S’aprova la següent proposta de membres de la Comissió de Política Científica:  
 
    Dra. M. Teresa Anguera Argilaga (presidenta, vicerectora de Política Científica) 

Dr. Jordi Alberch Vié (vicerector de Recerca) 
Dr. Àlex Aguilar Vila (vicerector d’Innovació i Transferència del Coneixement) 
Dra. Ana Adán Puig (Facultat de Psicologia) 
Dra. Neus Agell Jané (Facultat de Medicina) 
Dr. Fernando Albericio Palomera (Parc Científic) 
Dra. Roser Boix Tomàs (Facultat de Formació del Professorat) 
Dr. Ángel Borrego Huerta (Facultat de Biblioteconomia) 
Dra. Flor Cabrera Rodríguez (Facultat de Pedagogia) 
Dr. Manuel García-Carpintero Sánchez-Miguel (Facultat de Filosofia) 



Dra. Cristina González Beilfuss (Facultat de Dret) 
Dr. Daniel Grinberg Vaisman (Facultat de Biologia) 
Dr. José M. Gutiérrez González (Facultat de Química) 
Dr. Francisco López Palomeque (Facultat de Geografia i Història) 
Dr. José María López Villegas (Facultat de Física) 
Dra. Teresa Lluch Canut (Facultat d’Infermeria) 
Dra. Teresa Montero Barrientos (Facultat de Farmàcia) 
Dr. Joaquim Ortega Cerdà (Facultat de Matemàtiques) 
Dr. Roman Pallarés Giner (Facultat de Medicina) 
Dr. Ricardo Pérez Tomás (Facultat d’Odontologia) 
Dr. Santiago Redondo Illescas (Facultat de Psicologia) 
Dr. Antoni Remesar Betlloch (Facultat de Belles Arts) 
Dra. Laura Rosell Ortiz (Facultat de Geologia) 
Dr. Miquel Salicrú Pagès (Facultat de Biologia) 
Dr. Joan Solà Cortassa (Facultat de Filologia) 
Dr. Carles Sudrià Triay (Facultat d’Economia i Empresa) 
Sr. Luis Escribano Sánchez (secretari, Oficina de Suport a la Recerca) 
Sr. Carles Viladiu Martínez (GAPER), convidat 
José M. Escartín, alumne de tercer cicle convidat     

 
11è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA MODIFICACIÓ DEL 
REGLAMENT DE L’AGÈNCIA DE POSTGRAU      
 
La Dra. Cristina Sanz, en representació de l’Agència de Postgrau, diu que la 
modificació del Reglament es proposa fonamentalment per canviar la composició del 
Consell de Direcció i de la Comissió Permanent de l’Agència per tal de flexibilitzar 
aquesta composició. 
 
S’aproven les modificacions del Reglament de l’Agència de Postgrau proposades pel 
Consell de Direcció d’aquesta, que s’incorpora en l’acta, com a annex IX. 
 
12è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA PARTICIPACIÓ DE LA UB EN LA 
CREACIÓ DE LA XARXA UNIVERSITÀRIA D’ESTUDIS DE POSTGRAU I 
EDUCACIÓ PERMANENT (RUEPEP) 
 
La Dra. Cristina Sanz, en representació de l’Agència de Postgrau, diu que la proposta de 
l’Agència de Postgrau va en la línia que la UB no tan sols participi en aquesta Xarxa, 
sinó que ho faci com a «soci fundador». És l’única que funciona a l’Estat espanyol, fins 
ara de manera informal, però actualment es pretén transformar-la en una associació. Per 
això també s’incorporen els Estatuts entre la documentació.   
 
S’aprova la participació de la UB en la creació de la Xarxa Universitària d’Estudis de 
Postgrau i Educació Permanent (RUEPEP) i dels seus Estatuts, segons l’annex X.  
 
13è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA MODIFICACIÓ PARCIAL DEL 
PLA DE DEDICACIÓ DEL PROFESSORAT (PDP)   
 
El Dr. Joan Elias assenyala que la modificació parcial no es refereix a esmenar el nucli 
del Pla, sinó les taules que el complementen. No obstant això, es proposa que aquest 
canvi s’apliqui només el curs 2009-2010, de manera que la idea és, amb vista a propers 
cursos, eliminar les taules del PDP, atès que s’han d’anar modificant cada any, i no és 
operatiu que el Consell de Govern les hagi d’aprovar anualment.  



 
Tot seguit, explica que la modificació per al pròxim curs consisteix que els 
departaments proposin els perfils de dedicació, de manera que es garanteixi l’encàrrec 
docent total del departament. A més, es proposa ratificar l’aprovació del PDP de l’any 
passat,, i finalment es tractaria d’aprovar el document complet del PDP amb les 
modificacions del mes de juliol de 2008, que al moment oportú no es van aprovar.  
 
El Sr. Josep Maria Escartín diu que en la taula IV es fa el desglossament d’un crèdit. Els 
investigadors en formació, com que només poden impartir seixanta hores de docència 
l’any, només poden fer un màxim de dos crèdits l’any; tot i així, en la realitat, molts fan 
tres i fins i tot sis crèdits. El Dr. Adolfo Sotelo diu que està d’acord amb la idea que 
durant un any el PDP tingui la consideració d’experimental, atès que ell sempre ha estat 
en desacord amb aquest pacte, ara pla, ja que considera que si es normativitza un pacte, 
el que fa és acumular els problemes per aplicar-lo. El fet que hi hagi un termini d’un any 
per depurar el PDP en relació amb les directrius academicodocents és bo, i permetrà 
d’ajustar l’un a l’altre, si les coses es fan bé.  
 
La Dra. Elisenda Paluzie considera que hi ha una contradicció entre la composició de 
crèdits ECTS del PDP i el que disposen les directrius academicodocents respecte a les 
hores presencials com a hores de dedicació. No obstant això, manifesta que potser no ho 
ha entès correctament, però que, en qualsevol cas, pot donar lloc a errades en la 
interpretació d’ambdós, ja que les equivalències són diferents. 
 
El Dr. Miquel Àngel Cuevas reconeix que li costa entendre el que s’està fent i les 
implicacions que tindrà en el futur. Entén que el PDP ha de ser un instrument que 
permeti de tenir una visió global de les tasques que duu a terme el professorat i, alhora, 
una bona eina per negociar amb les institucions públiques. Ara bé, malgrat que el 
vicerector hagi afirmat la temporalitat d’aquest PDP, considera que potser marcarà un 
inici que impedeixi elaborar un altre document que es pugui fer sense condicions.  
 
El Dr. Víctor Climent diu que aquest document és provisional, perquè no pot ser d’una 
altra manera, atès que a Madrid s’està negociant l’Estatut del PDI. A més, afirma que, 
quan es parla de crèdits ECTS, s’està parlant d’hores presencials, no d’hores de 
docència, ja que que la Llei ho diu així, i les universitats podran atorgar més docència a 
uns professors i més recerca a d’altres en funció de les necessitats en cada cas. No 
obstant això, en aquest moment encara un crèdit representa deu hores de docència 
presencial. Considera que els crèdits ECTS es computaran com s’està fent ara, és a dir, 
deu hores de docència presencial, i això caldrà tenir-ho molt en compte, si finalment es 
concreta d’aquesta manera. 
 
El Dr. Joan Elias respon a les intervencions dient que no voldria replantejar la taula que 
es va aprovar el juliol de 2008, i explica que el que s’ha fet en relació amb la taula 4 és 
pujar els percentatges dels graus oficials als dels màsters, i no a l’inrevés. A més, la 
seva intenció és reformular el PDP en un futur, i probablement serà diferent de l’actual. 
És evident que la recerca serà un dels aspectes que es tindran en compte. 
 
El rector diu que la diversitat és l’aspecte clau en la dedicació del professorat i que cal 
harmonitzar docència, recerca i gestió, però que, tal com ha dit el vicerector, això s’ha 
d’analitzar a fons, i que es farà en un futur pròxim, quan es disposi d’informació fiable, 
que espera tenir el proper mes de novembre.  



 
Per tant, quant a la modificació parcial del PDP i per aclarir i concretar l’aplicació del 
Pla esmentat, inicialment aprovat el novembre de 2007 i modificat el juliol de 2008, i 
mentre no se’n dugui a terme una pròxima reforma global, convé ajornar-la fins que no 
s’aprovi l’Estatut del PDI.  
 
S’acorda:  
  
1. Per al curs acadèmic 2009-2010, els perfils de dedicació del professorat establerts en 
el PDP que s’han d’aplicar en la mesura de les possibilitats dels diferents departaments. 
Correspon als consells de departament establir els criteris d’aplicació dels perfils de 
dedicació del professorat establerts en el PDP per al curs acadèmic 2009-2010, de 
manera que es garanteixi sempre el compliment de l’encàrrec docent del departament.  
 
2. Ratificar les directrius academicodocents per a l’organització dels graus i màsters 
universitaris per al curs 2009-2010 i aprovar la modificació de les taules 4 i 5 del PDP 
que es van aprovar en la Comissió Acadèmica en data 20 de maig de 2009. 
 
3. Adjuntar, com a annex XI, el document complet del PDP, que inclou les 
modificacions del mes de juliol de 2008 i les modificacions de les taules 4 i 5 
aprovades. 
 
14è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA MODIFICACIÓ DE L’ACORD 
D’ASSIGNACIÓ DE PUNTS PER MÈRITS DE GESTIÓ  
 
El Dr. Joan Elias diu que fa uns quatre anys la Generalitat va implantar el complement 
per trams de gestió, que s’assignava per punts segons el càrrec ocupat, i que, a més, hi 
havia una borsa amb uns 1.600 punts a lliure disposició de la Universitat, per a càrrecs 
no previstos en la Llei orgànica d’universitats (LOU). 
 
Així doncs, la modificació que es proposa és adequar aquesta borsa de punts a la realitat 
actual, en la qual hi ha nous càrrecs que abans no existien com a conseqüència del canvi 
d’equip rectoral, i d’altres que ja no existeixen, com per exemple, la supressió d’un 
càrrec de director de centre per la fusió dels dos centres preexistents en la nova Facultat 
d’Economia i Empresa, o bé el cas del síndic de greuges i de l’adjunt a la Sindicatura, 
que no tenien assignats punts, i en la modificació es tenen en compte ambdós càrrecs.  
 
Finalment, diu que aquesta taula de punts és dinàmica, que cal modificar-la amb certa 
freqüència. El cas més clar és que, amb la implantació dels nous graus i la convivència 
en el temps amb les diplomatures i llicenciatures, en alguns casos s’hauran de nomenar 
caps d’estudis. 
 
El Dr. Cristóbal Urbano diu que els càrrecs d’adjunt als vicerectorats que desapareixen 
haurien de figurar al costat dels de president de Divisió, com els altres càrrecs que ja 
van desaparèixer. El vicerector diu que es recollirà aquest punt. 
 
El Dr. Miquel Viñas pregunta què succeeix amb els professors que estan dedicant 
moltes hores de gestió en entitats de la Universitat, com per exemple l’Institut 
d’Investigació Biomèdica de Bellvitge (IDIBELL), i proposa que se’ls tingui en compte.  
 



Per tant, pel que fa a la modificació de l’acord d’assignació de punts per mèrits de 
gestió del professorat, i per adaptar l’assignació de punts per als càrrecs unipersonals 
existents a la UB a les situacions particulars, com a conseqüència de l’organització 
interna, tal com preveu l’article 5.1.c. del Decret 405/2006, de 24 d’octubre, pel qual 
s’estableixen les retribucions addicionals del personal docent i investigador funcionari i 
contractat de les universitats públiques de Catalunya, S’acorda modificar l’acord 
d’assignació de punts per als càrrecs unipersonals aprovat pel Consell de Govern del dia 
27 de març de 2007, i aprovar l’assignació de punts que s’adjunta com a annex XII.    
 
15è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL REGLAMENT DE FUNCIONAMENT 
INTERN DE LA FACULTAT D’ECONOMIA I EMPRESA 
 
La Dra. Elisenda Paluzie diu que el reglament que es porta a aprovació es fonamenta en 
el projecte que va deixar elaborat l’anterior equip deganal amb les incorporacions dels 
suggeriments fets per l’Assessoria Jurídica. L’únic problema que hi troba és la manca de 
reconeixement de la diferent dimensió que té la nova Facultat respecte a altres centres 
de dimensions molt més reduïdes. Alhora, demana que quan es tracti la reforma dels 
Estatuts de la UB, es tingui en compte aquest fet diferencial, i que mentrestant, es pugui 
trobar una solució transitòria, com s’ha fet en alguna altra facultat. 
 
El rector respon que, quan es va plantejar la possibilitat d’un reforç en l’equip deganal, 
es va observar que, si es feia, es podia incórrer en responsabilitat, fins i tot personal, 
exigible per la Sindicatura de Comptes de la Generalitat, atès que a hores d’ara no es 
preveu aquesta contingència. 
 
El Sr. Josep Maria Escartín diu que li ha sobtat que en la Comissió de Doctorat no hi 
hagi previst cap representant dels doctorands i que en la Comissió de Recerca es prevegi 
un representant dels becaris de recerca, quan cada vegada hi ha més contractats de 
recerca i menys becaris, segons la nova normativa.  
 
La Dra. Elisenda Paluzie respon dient que es va considerar que en la Comissió de 
Doctorat no era convenient que hi hagués cap doctorand, perquè fonamentalment tracta 
tesis doctorals i és un tema molt sensible. En canvi, s’ha creat —i és una novetat— la 
Comissió de Màsters, en la qual hi ha una representació d’estudiants. I, pel que fa als 
becaris de recerca, diu que a la seva Facultat pràcticament no n’hi ha, de contractats, i 
que, en tot cas, ja s’estudiarà aquest punt per si cal esmenar-lo.  
 
S’aprova el Reglament de la Facultat d’Economia i Empresa, segons l’annex XIII. 
 
16è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL REGLAMENT DE FUNCIONAMENT 
INTERN DE L’OFICINA DE CONTROL INTERN, RISCOS I 
RESPONSABILITAT SOCIAL 
 
El rector presenta el Sr. Maurici Romero, que ha estat nomenat director de l’Oficina de 
Control Intern, Riscos i Responsabilitat Social, i assenyala que aquest reglament és 
complement de l’acord de creació de l’Oficina, i que ha estat vist i acordat amb el 
Consell Social.  
 
El Sr. Maurici Romero, a petició del rector, exposa quina és la funció que 
desenvoluparà a la Universitat. En primer lloc, justifica l’existència del reglament pel 



fet que l’Oficina emetrà opinions, dictàmens, etc. d’altres òrgans i unitats, que s’hauran 
de regir pel que disposi el reglament. A més ha de retre comptes de la tasca de l’Oficina 
i del seu director. Tot seguit, fa una exposició del contingut del reglament i assenyala 
que és una normativa molt semblant a les que ja hi ha en altres administracions 
públiques. 
 
Tot seguit, esmenta que la seva tasca no serà d’una fiscalització sistemàtica prèvia dels 
aspectes economicofinancers de la Universitat, sinó que, després d’haver-los analitzat, 
aplicarà, en cada àrea concreta, la millor manera de procedir, perquè no es distorsioni 
l’activitat ordinària. No es tracta de controlar, sinó d’ajudar la Universitat a gestionar 
millor els recursos, la qual cosa haurà de «pivotar» sobre un pla d’actuació dels 
diferents òrgans, que hauran de retre comptes al rector i a l’Oficina. 
 
Indica que pot aportar el següent: en primer lloc, seguretat jurídica, punt molt important 
en entitats que actuen de manera descentralitzada. En segon lloc, justificació plena de 
les despeses. Això comportaria un reforç a l’hora de negociar l’endeutament acumulat, 
no només amb la Generalitat sinó també amb terceres entitats financeres. El que pot 
succeir és que la manera de rebre el finançament es modifiqui negativament per a la 
tresoreria de la Universitat. En aquest cas, la plena justificació de la despesa resulta 
fonamental. I, en darrer lloc, la descentralització de la despesa amb què s’organitza la 
Universitat, que obliga a uniformitzar determinats procediments de la despesa. 
 
El rector subscriu tot el que ha dit el Sr. Maurici Romero, i expressa que la seva 
incorporació ha de comportar millores dels processos de la Universitat en aquesta 
matèria, i alhora trametre confiança en els responsables de la gestió de la despesa. 
 
El Dr. Enoch Albertí celebra la creació d’aquesta Oficina, i afegeix que li hauria agradat 
tenir el reglament amb més antelació, ja que hi ha aspectes que es podrien haver 
millorat. Esmenta alguns casos, en concret el procés de control de la despesa, que queda 
molt obert i a càrrec del que estableixi el director de l’Oficina. En conseqüència, 
demana que, transcorregut un temps, hi hagi l’oportunitat de tractar i discutir aquest 
reglament, un cop es tingui l’experiència del funcionament de l’Oficina.  
 
El Sr. Maurici Romero està d’acord amb la proposta de revisió del reglament, un cop 
s’haurà analitzat com es poden millorar els processos de la despesa en cada cas. 
 
S’aprova el Reglament de funcionament intern de l’Oficina de Control Intern, Riscos i 
Responsabilitat Social, com es recull en l’annex XIV. 
 
17è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA PROPOSTA DE PROFESSORS 
EMÈRITS CORRESPONENT A L’ANY 2007-2008  
 
El Dr. Jordi Garcia fa esment que la proposta que es porta a aprovació és la 
corresponent al curs 2007-2008, ja que la del curs actual va decaure en la Junta 
Consultiva per diverses raons. 
 
El Dr. Joan Padró pregunta per què hi ha hagut tant de retard en l’aprovació dels 
professors emèrits. El secretari general li respon que la tramitació és feixuga, ja que la 
proposta ha de passar pel Consell d’Universitats, cosa que allarga extraordinàriament el 
procés. 



 
Un cop emès l’informe favorable de la Junta Consultiva, (veure annex XV) s’acorda 
aprovar els següents nomenaments de professors emèrits corresponents al curs 2007-
2008: 
 

Dr. ÁNGEL AGUILAR ALONSO - Facultat de Psicologia 
Dr. JOAN RODÉS TEIXIDOR - Facultat de Medicina 
Dra. ROSER RUBIO ROVIRA - Facultat de Química 
Dra. GENOVEVA SASTRE VILARRASA - Facultat de Psicologia 

 
 
 
18è punt. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA PROPOSTA DE DOCTORS 
HONORIS CAUSA  
 
A proposta de la Junta Consultiva de la UB, reunida el 25 de maig, (veure annex XVI) 
en no estar nomenada una comissió que emeti propostes en relació amb les persones 
presentades per obtenir el títol de doctor honoris causa, s’acorda que aquest punt 
decaigui de l’ordre del dia d’aquest Consell de Govern. 
 
19è punt. ASSUMPTES DE TRÀMIT 
 
El secretari general esmenta els assumptes de tràmit que es porten a consideració del 
Consell de Govern, i informa alhora del que s’ha aprovat en les comissions delegades 
d’aquest Consell de Govern. 
 
El Dr. Joan Elias informa que en la darrera sessió de la Comissió de Professorat es va 
aprovar la convocatòria de professorat temporal. 
 
1. Premis extraordinaris:  

- De primer i segon cicle del curs 2007-2008 (vegeu l’annex XVII). 
- De doctorat del curs 2007-2008 (vegeu l’annex XVIII). 

 
2. Canvis en les comissions delegades del Consell de Govern: 

Comissió de PAS: 
- El Dr. Ricardo Panero Gutiérrez substitueix la Dra. Teresa Estrach 

Panella. 
- Estudiant: Alfredo Cárdenas Cruz. 
 

     Comissió de Recerca: 
- La Dra. Elisabet Tubau Sala substitueix el Dr. José Antonio Aznar 

Casanova. 
 

3. Altres comissions: 
Comitè Ètic d’Experimentació Animal: es proposa incorporar-hi, com a vocals:  

- La Dra. América Giménez Lagunas, assessora en Benestar Animal de les 
Unitats d’Experimentació Animal de la Facultat de Medicina i de 
l’Hospital de Sant Joan de Déu. 



- La Dra. Teresa Rodrigo Calduch, assessora en Benestar Animal de les 
Unitats d’Experimentació Animal de les facultats de Farmàcia i de 
Psicologia. 

 
4. Rectificació del títol d’una tesi d’un premi extraordinari de doctorat del curs 2006-
2007. 
 
Doctorat     Títol de la tesi     
   
Jordi CIRERA FERNÁNDEZ MESURES DE FORMA, ESTEREOQUÍMICA I 

ESTRUCTURA ELECTRÒNICA DE 
COMPOSTOS DE METALLS DE TRANSICIÓ 

5. Convenis: 
S’aprova la llista de convenis lliurada per la Unitat de Convenis i Entitats 
Relacionals en data 21 de maig, que s’adjunta com a annex XIX. 
 
20è punt. TORN OBERT DE PARAULES 
 
El Dr. Miquel Viñas es ratifica en el que ha dit anteriorment, i els grups de pràctiques de 
laboratori del seu Departament seran de vint estudiants, sens perjudici que s’hi pugui 
afegir un professor més. Finalment, informa respecte a la grip tipus A dient que no és en 
absolut un cas greu i que, com a institució, cal prendre les mesures oportunes, però 
sense alarmar la gent. 
 
El Dr. Norbert Bilbeny proposa que tota la documentació essencial de cada punt de 
l’ordre del dia arribi als membres d’aquest Consell en el mateix moment de la 
convocatòria, i s’eviti lliurar-la a l’entrada de la sessió, cosa que impossibilita que se’n 
pugui fer un estudi adient. També demana que, si és possible, s’escurci el temps de les 
sessions. 
 
El Dr. Cristóbal Urbano diu que, fa aproximadament un any, aquest Consell de Govern 
va aprovar la creació de les fundacions Alumni i Habitat. Respecte a la Fundació 
Alumni pregunta quina és la situació, atès que, tot i que n’és patró, no ha assistit a cap 
reunió del Patronat. 
 
El Sr. Albert Fajula pregunta si es pensen adaptar els escuts de la UB que hi ha a 
l’Edifici Històric a la Llei de la memòria històrica. 
 
El Sr. Josep Maria Escartín diu que el GREC no està actualitzat, i que és un instrument 
important a l’hora de demanar ajuts per a la recerca, per a les beques FPI, etc. Per tant, 
sol·licita que s’arbitri algun mecanisme perquè les persones interessades sàpiguen que 
es pot actualitzar, i que, qui ja ho sap, ho pugui fer d’una manera més fàcil. Finalment, 
diu que ha tingut coneixement que sembla que fa un any es va convocar un concurs per 
assolir millores informàtiques a la UB i pregunta en quina situació es troba aquest tema. 
 
La Dra. Amelia Díaz respon al Dr. Miquel Viñas que des del Vicerectorat no es farà res 
si ell considera que els grups de pràctiques de laboratori en el seu Departament han de 
ser de vint alumnes. 
 



El Dr. Joaquín Gutiérrez diu que darrerament ha llegit una notícia a la premsa en la qual 
s’afirma que la UB no és la primera universitat espanyola en recerca, quan hi ha 
indicadors internacionals que afirmen tot el contrari, i esmenta que potser caldria fer 
alguna acció respecte a això. 
 
El rector respon al Dr. Miquel Viñas dient que, com a rector, es veu en l’obligació 
d’adoptar totes les mesures preventives necessàries respecte al brot de grip A. Quant a 
la intervenció del Dr. Norbert Bilbeny, diu que el problema és que les comissions 
delegades es reuneixen d’acord amb les necessitats i amb la disponibilitat, però demana 
als presidents que facin el possible perquè es pugui disposar de la documentació amb 
més antelació. En relació amb les fundacions, el rector diu que ho vol analitzar amb 
temps suficient.  
 
El Dr. Joan Elias diu, en relació amb el GREC, que els responsables informàtics estan 
treballant intensament per vincular-lo amb el PDP, de manera que els professors hauran 
d’actualitzar el GREC perquè el PDP prevegi totes les tasques que estan fent, amb la 
qual cosa el professorat es veurà obligat a actualitzar el GREC.  
 
Sense més intervencions, a les 13.30 hores el rector aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
 
Vist i plau 
El rector, 
 
 
 
Dídac Ramírez Sarrió  
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